
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr XXX/21  

XXX sesja RM w dniu 17 czerwca 2021 r.  

Obrady rozpoczęto 17 czerwca 2021 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:56 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Agnieszka Dorawa 

6. Justyna Gapska 

7. Beata Kołota 

8. Tomasz Pacek 

9. Szymon Raczyński 

10. Tomasz Rudny 

11. Tadeusz Szczepański 

12. Marzanna Szewczyk 

13. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni Radny: Mariusz Damrat i Radny Adam Michalak 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad XIX 

sesji RM ?  

Radni nie wnieśli.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ? 

 

 



Wyniki głosowania 

 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Adam Michalak. 

 

Porządek obrad XXX sesji został przyjęty jednogłośnie (zał. 3). 

 

3. Przedstawienie przez Burmistrza Solca Kujawskiego Raportu o stanie Gminy Solec 

Kujawski za 2020 rok. 

 

W/w raport o stanie Gminy Solec Kujawski za 2020 rok przedstawiła Teresa Substyk – 

Burmistrz Solca Kujawskiego. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – poinformował o przystąpieniu do rozpatrzenia raportu oraz 

rozpoczętej debacie. Przypomniał, że udział w debacie biorą radni, Pani Burmistrz oraz 

mieszkańcy gminy. Do udziału w debacie nie zgłosił się żaden z mieszkańców, w związku z 

powyższym zwrócił się do radnych o przystąpienie do debaty.  

 

Radni pytań nie zadali.  

 

B. Czaki - Przewodniczący RM – poprosił o przybliżenie informacji na temat promu.  

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że prom jest gotowy, do 

listopada br. firma ma wykonać dojazdy ze strony Złej Wsi Wielkiej i ze strony Solca 

Kujawskiego. Droga z naszej strony została wykonana, pozostało uporządkowanie i 

wykonanie parkingów, trwają prace przy przyczółkach. Na kolejnej sesji przekażemy więcej 

informacji.      



Raport o stanie Gminy za 2020 rok stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Solca Kujawskiego wotum 

zaufania. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – przedstawił projekt uchwały. 

Czy są uwagi do w/w projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag do w/w projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki - Wice Przewodniczący RM  – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Solca Kujawskiego wotum zaufania.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Adam Michalak. 

 

Uchwała Nr XXX/247/21 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 5). 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Solec 

Kujawski za 2020 rok. 

 

Alina Kowalska – Skarbnik Gminy - przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy Solec 

Kujawski za 2020 rok. 



Radni nie wnieśli uwag do w/w projektu uchwały.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

 

D. Chojnacki – Wice Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Solec Kujawski za 2020 rok. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Adam Michalak. 

 

Uchwała Nr XXX/248/21 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 5).  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Solca 

Kujawskiego za 2020 rok. 

 

a)  Przewodniczący RM zaproponował, aby w/w punkt nastąpił w ramach następujących 

procedur: 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2020 rok, 

2. Przedstawienie sprawozdania finansowego za 2020 rok,  

3. Przedstawienie opinii (uchwały) RIO dotyczącej przedłożonego przez Burmistrza 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2020 r. wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy. 

4. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej RM na temat wykonania budżetu oraz 

przedstawienie wniosku o udzielenie Burmistrzowi absolutorium, 



5. Prezentacja opinii (uchwały) RIO dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej  

o udzielenie absolutorium. 

b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego. 

Po przedstawieniu każdego punktu mogą być zgłoszone uwagi, zapytania. 

Po wszystkich punktach zostanie otwarta oraz zamknięta dyskusja. 

Podjęcie uchwały w  sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego.  

Ad. 6.a.1. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Solec Kujawski za 2020 rok (zał. nr 6). 

 

B. Czaki - Przewodniczący RM – Czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania  

z wykonania budżetu ? 

Radni nie zgłosili. 

Ad. 6.a.2.   

A. Kowalska - Skarbnik Gminy – poinformowała, że sprawozdanie finansowe za 2020 rok 

przedstawione zostało w punkcie 5 porządku obrad. 

Ad. 6.a.3.   

A.Kowalska – Skarbnik Gminy - poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa w 

Bydgoszczy zgodnie z podjętą Uchwałą Nr 7/S/2021 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29.04.2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Solca Kujawskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Solec Kujawski za 2020 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy wyraziła 

pozytywną opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2020 rok 

(zał. 7). 

Przewodniczący RM -  Czy są uwagi zapytania do wyżej przedstawionych punktów? 

Radni nie zgłosili. 

 

Ad. 6.a.4  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radna Justyna Gapska - przedstawiła 

opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 25 maja 2021 r. o wykonaniu budżetu Gminy Solec Kujawski 

za 2020 rok. 



Po dokonaniu wnikliwej analizy przedłożonego sprawozdania, Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu za 2020 rok i występuje z wnioskiem  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego (zał. 8). 

 

Ad. 6.a.5  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radna Justyna Gapska - odczytała 

Uchwałę Nr 8/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 7 czerwca 2021 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Solcu Kujawskim w sprawie absolutorium dla Burmistrza Solca Kujawskiego z 

wykonania budżetu za 2020 rok (zał. 9). 

 

Przewodniczący RM -  Czy są uwagi zapytania do wyżej przedstawionych punktów? 

Radni nie zgłosili. 

 

Ad.6.b. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Solca 

Kujawskiego. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – w związku z brakiem uwag i zapytań do przedstawionego 

projektu uchwały, zwrócił się z prośbą do Wice Przewodniczącego RM o odczytanie projektu 

uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

D. Chojnacki - Wice Przewodniczący RM– podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego za 2020 rok. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 



Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Adam Michalak. 

 

Uchwała nr XXX/249/21 została podjęta jednogłośnie (zał. 10).  

 

B. Czaki - Przewodniczący RM – złożył w imieniu Rady Miejskiej gratulacje Burmistrzowi 

Solca Kujawskiemu za wykonanie budżetu za 2020 rok. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – złożyła w imieniu pracowników 

gratulacje i podziękowała za współpracę.  

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Solca Kujawskiego w okresie od 1 marca 

2021 r. do 1 czerwca 2021 r. 

 

W/w sprawozdanie przedstawiła Teresa Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego, który 

stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Solec 

Kujawski na rok szkolny 2021/2022. 

 

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy Solec Kujawski – przedstawiła projekt uchwały. 

Poprosiła Radnych o dokonanie poprawki w uzasadnieniu: „na podstawie informacji 

otrzymanych z trzech stacji paliw, ustalono średnią cenę jednostek paliwa w Gminie Solec 

Kujawski. Z uwagi, że na komisjach RM Sekretarz podała, iż informacje uzyskano póki co z 

dwóch stacji, jednak do tego czasu Gmina otrzymała informację również z trzeciej stacji, stąd 

ta poprawka w uzasadnieniu.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do w/w projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag do w/w projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki - Wice Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Solec Kujawski na rok szkolny 2021/2022.  



B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Adam Michalak. 

 

Uchwała Nr XXX/250/21 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 12). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Solca 

Kujawskiego. 

 

Sz. Raczyński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił 

uzasadnienie do projektu uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do w/w projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag do w/w projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki - Wice Przewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność Burmistrza Solca Kujawskiego.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 



ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (2) 

Mariusz Damrat, Adam Michalak. 

 

Uchwała Nr XXX/251/21 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 13). 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna Marzanna Szewczyk – zgłosiła wnioski dot.: 

- postawienia ławki przy ul. Średniej, 

- posprzątania ścieżki rowerowej gruntowej w kierunku Parku Przemysłowego z igieł drzew, 

które często przebijają opony w rowerach, 

- terminu rozpoczęcia wynajmowania świetlic wiejskich. 

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego 

informując, że świetlice Gmina już wynajmuje z zachowaniem reżimu sanitarnego, w 

związku z istniejącą pandemią.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że ścieżka 

rowerowa nie może być wyasfaltowana, spróbujemy ją uporządkować (prawdopodobnie są to 

igły z drzew akacji). W sprawie postawienia ławki, zostanie to sprawdzone i postaramy się 

sprawę załatwić.  

Radna Beata Kołota – złożyła wniosek dot. postawienia tablic kierunkowych Toruń - 

Bydgoszcz, szczególnie dla turystów wyjeżdżających z Solca, mają oni problem z wyjazdem 

z miasta, w związku z trwającymi remontami w naszym mieście i zmianą organizacji ruchu.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że każda 

ulica, która jest modernizowana czy przebudowywana, to przed jej zamknięciem 

opracowywana jest organizacja ruchu tymczasowego. Gmina nie może sama postawić znaku 

dodatkowego, wymaga do wystąpienia o zmianę dokumentacji ruchu tymczasowego. 

Sprawdzimy to oznakowanie i jeśli będzie taka potrzeba to wystąpimy o zmianę.  



Radny Dariusz Chojnacki – podziękował za odniesienie się Urzędu do sugestii połączenia 

dwóch ścieżek rowerowych w normalnym trybie, chodziło o ściężkę przy zjeździe na 

Makowiska. Złożył wniosek dot. sposobu wykaszania wzdłuż ścieżki rowerowej prowadzącej 

przez Otorowo. 

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że w tej 

sprawie będziemy interweniowwać u Starosty Powiatowego, ponieważ jest to droga 

powiatowa.    

Radny Andrzej Bąbka – złożył wniosek dot. możliwości postawienia w miejscach 

dostępnych na terenie miasta, pojemnika na nakrętki plastikowe.  

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – informując, że jest to dobry 

pomysł, były już o tym rozmowy i na pewno uda nam się taki pojemnik postawić.   

 

Radna Alicja Żaguń – złożyła wniosek dot. wymiany słupów energetycznych na ul. 

Bukowej, które zostały wymienione wraz z lampami, jednak nadal nie świecą. Mieszkańcy 

dopytują jaka jest tego przyczyna i kiedy awaria zostanie usunięta.  

 

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – informując, że sprawa ta 

została przekazana do Ref. Gospodarki Komunalnej i niebawem zostanie to załatwione.  

Radny Tadeusz Szczepański – złożył wniosek dot. przywrócenia oznakowania oraz tabliczki 

informującej o wysokości stanu wody podczas największej powodzi w naszym mieście, na 

elewacji nowo wyremontowanym budynku przy Placu Jana Pawła 4. Po remoncie budynku 

nie ma śladu po tym ważnym wydarzeniu.   

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że podczas 

renowacji budynku tabliczka ta została zdemontowana i przekazana do Muzeum Solca. W 

tym miejscu powinien znajdować się też reper, sprawdzimy czy nie został przeniesiony na 

inny budynek, a tym muszą zająć się specjalne służby.    

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza przedstawiła aktualne informacje dot. przebiegu akcji 

szczepień w naszym mieście. 



B. Czaki – Przewodniczący RM – ponowił prośbę o szczepienie się przeciwko Covid - 19. 

Co do tabliczki informującej o największej powodzi w naszym mieście, to zaproponował 

wykonanie jej duplikatu bądź wykonanie nowej tabliczki przypominającą o tym wydarzeniu.  

Radny T. Szczepański - zauważył, że tabliczka, która obecnie znajduje się w Muzeum, 

wisiała na tym budynku dokładnie  na wysokości, do której sięgała woda podczas największej 

powodzi.       

 

17. Zamknięcie sesji. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował za udział w sesji RM i zamknął obrady sesji 

o godz. 14.56.  

 

 

 

Bartłomiej Czaki 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

  

 

 

 

 

Przygotował(a): Katarzyna Ciudzińska 


